



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN HAL EHWAL PENGGUNA

**KERATAN AKHBAR
DAN MEDIA ONLINE
UNTUK MAKLUMAN :**

**Y.B. MENTERI
Y.B. TIMBALAN MENTERI
Y.BHG. KSU
Y.BHG. TKSU (PDN)
Y.BHG. TKSU (PUP)
SETIAUSAHA AKHBAR**

02 DISEMBER 2021 (KHAMIS)



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN HAL EHWAL PENGGUNA

**KERATAN AKHBAR
DAN MEDIA ONLINE
(KPDNHEP)**

02 DISEMBER 2021 (KHAMIS)

Program JKM strategi serampang dua mata

Diadakan di lokasi terpilih, kekerapan ditambah ikut kesesuaian dari semasa ke semasa

Oleh Mohd Iskandar Ibrahim
mohd_iskandar@bh.com.my

Kuala Lumpur: Program Jualan Keluarga Malaysia (JKM) dilaksanakan dengan strategi serampang dua mata, iaitu membasmi peranan orang tengah dan menawarkan barangan pada harga subsidi demi manfaat rakyat.

Lebih 50 jenis barangan keperluan asas, termasuk produk pertanian dan hasil laut bakal ditawarkan pada harga 15 hingga 20 peratus lebih murah.

Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna, Datuk Seri Alexander Nanta Linggi, berkata majlis pelanca-

ran JKM oleh Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob akan diadakan di Pantai Dalam di sini, hari ini, sebelum ia diperluaskan ke 222 kawasan Parlimen adalah strategi jangka pendek dalam menangani peningkatan harga barangan keperluan rakyat.

Katanya, jualan di seluruh negara pula akan bermula pada Sabtu ini, dengan kekerapan dua kali sebulan.

Beliau berkata, pelbagai produk daripada pengeluar akan dibawa terus ke tapak jualan JKM untuk tanpa kos tambahan daripada faktor orang tengah.

"Bekalan barangan diambil terus dari ladang dan pengeluar tanpa membabitkan orang tengah, justeru barangan dijual lebih murah kepada pengguna dalam jarak 10 kilometer (km) dari tempat jualan.

"Dalam keadaan sukar pada ketika ini, kementerian memahami rakyat memerlukan barangan pada harga mampu dimiliki dan tiada yang kelaparan di rumah.

"Kami harap inisiatif bersama

ini memanfaatkan pengguna, terutama golongan B40," katanya kepada BH, semalam.

Alexander berkata, Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) di setiap negeri sudah diarah mengenali lokasi bersesuaian bagi pelaksanaan program JKM.

Sebagai permulaan, katanya, JKM dilaksanakan di lokasi terpilih dan kekerapannya akan ditambah mengikut kesesuaian dari semasa ke semasa, berbanding perancangan asal dua kali sebulan.

Program cetusan KPDNHEP itu diadakan dengan kerjasama Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI), Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA), Lembaga Kemasnakan Ikan Malaysia (LKIM), Persatuan Nelayan Kebangsaan (NEKMAT) dan Pertubuhan Peladang Kebangsaan (NAFAS).

Alexander berkata, JKM akan diadakan di banyak lokasi sehingga harga barangan keperluan asas di pasaran kembali stabil.

"Kita faham ada kekangan tertentu dari segi logistik dan akses

"Dalam keadaan sukar pada ketika ini, kementerian memahami rakyat memerlukan barangan pada harga mampu dimiliki dan tiada yang kelaparan di rumah"

Alexander Nanta Linggi,
Menteri Perdagangan Dalam Negeri
dan Hal Ehwal Pengguna



Lebih 50 jenis barangan keperluan asas, termasuk produk pertanian dan hasil laut bakal ditawarkan pada harga 15 hingga 20 peratus lebih murah.
(Foto hiasan)

untuk orang ramai ke tapak JKM, khususnya penduduk di kawasan pedalaman.

"Bagi memastikan kesan JKM sampai ke golongan sasar, kita akan laksanakan kaedah jualan bergerak menggunakan trak dan lori.

"Jika penduduk di pedalaman tidak dapat atau berdepan kekangan untuk ke tapak JKM,

kami bawa barangan keperluan yang dijual ke kawasan rumah mereka," katanya.

Alexander berkata, pihaknya akan menarik pembabitin pasar raya tempatan dan vendor yang berminat.

"Ini masanya kita saling membantu dengan mengambil kira semangat Keluarga Malaysia," katanya.

Harga ayam bawah RM10 sekilogram

Jaminan susulan kesepakatan diperoleh hasil pertemuan dengan semua persatuan penternak

Oleh Suzalina Halid
suzalina@bh.com.my

Kuala Lumpur: Harga runcit ayam standard yang meningkat baru-baru ini, akan turun kepada kadar lebih berpatutan minggu ini, kata Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna, Datuk Seri Alexander Nanta Linggi.

Beliau memberi jaminan itu susulan kesepakatan yang diperolehi hasil pertemuan dengan semua persatuan penternak seluruh negara semalam yang memberi jaminan harga bekalan terbahari akan diturunkan ke bawah RM10 sekilogram meskipun berlaku kenaikan kos pengeluaran.

Katanya, harga runcit baharu ayam standard akan diumumkan melalui pelaksanaan Skim Harga Maksimum Musim Perayaan

(SHMMP) sempena sambutan Krismas yang akan dilancarkan minggu ini.

"Pada pertemuan dengan persatuan penternak, mereka mulanya memohon harga ayam dinantikan akibat peningkatan kos operasi dan pengeluaran, namun kementerian menekankan kepada mereka bahawa ini bukan masa yang tepat.

"Kementerian merayu dan syukurilah pada akhirnya ada berita baik apabila mereka bersetuju untuk mengekalkan harga sama bagi ayam dan telur, sekali gus tidak akan ada kenaikan harga di peringkat ladang. Objektif utamanya ialah untuk kita kawal harga ayam supaya tidak mencecah belasan ringgit sekilogram.

"Kita beri jaminan harga runcit ayam selepas ini adalah bawah RM10 melalui skim kawalan harga yang akan diumumkan dalam tempoh dua atau tiga hari lagi," katanya kepada *BH*, semalam.

Sebelum ini, harga kawalan ayam standard yang ditetapkan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) adalah RM9.50 sekilogram, namun terdapat peniaga yang menjualnya hingga belasan ringgit.

Alexander berkata, pada pertemuan semalam juga, syarikat utama penternak ayam turut menunjukkan laporan kewangan

mereka yang mengalami kerugian besar hingga jutaan ringgit setahun disebabkan kenaikan kos khususnya makanan ayam selain kekurangan pekerja warga asing untuk menguruskan ladang.

"Antara faktor sangat memberi kesan kepada harga ayam peringkat ladang adalah kesukaran mendapatkan buruh kerana buruh asing kini lebih suka bekerja di industri perladangan berikutan gaji lebih besar. Kita akan bawa isu ini dalam mesyuarat Majlis Tindakan Sara Hidup Negara (NACCOL) dipengerusikan Perdana Menteri," katanya.

Mengenai analisis Rabobank bahawa harga makanan dijangka kekal pada paras tertinggi dalam sejarah tahun depan, beliau berkata, pihaknya akan mengadakan sesi libat urus bersama kementerian dan agensi lain yang berkait dalam rantaian kerana isu harga barangan ini merentasi pelbagai pihak.

Alexander mengakui Malaysia juga akan terkesan dan harus menerima hakikat itu berikutan negara bergantung kepada barangan import termasuk sumber makanan bagi ayam, namun usaha akan diteruskan untuk mengurangkan bebanan kenaikan harga melalui perancangan lebih berstrategi.

"Kerajaan akan cuba kawal (kenaikan harga) menggunakan



Pengarah KPDNHEP Pulau Pinang, Mohd Ridzuan Ab Ghapar melakukan pemeriksaan dan meninjau harga ayam di Kompleks Pasar Awam Bayan Baru, semalam. (Foto Mikail Ong/BH)

peraturan sedia ada, termasuk bantuan, namun subsidi bukan jawapan kepada masalah. Kita sebaliknya harus menumpukan kepada langkah lebih berstrategi dengan fokus kepada sesuatu barangan keperluan yang sedang mengalami kenaikan harga," katanya.

Sementara itu, Presiden Persekutuan Persatuan-Persatuan Penternak Ayam Malaysia (FLFAM), Tan Chee Hee, berkata ahlinya menyatakan komitmen mengekalkan harga ayam daging dan telur di peringkat ladang sepanjang Disember ini, sama seperti harga ketika skim kawalan harga semasa Deepavali, iaitu RM9.50kg bagi ayam standard.

"Kami juga memberi jaminan bekalan ayam dan telur mencukupi sehingga akhir tahun

ini. FLFAM sangat menghargai keprihatinan dan saranan KPDNHEP dan bagi menyahut semangat Keluarga Malaysia, ahli kami menyatakan komitmen untuk mengekalkan harga ayam sepanjang Disember ini," katanya.

Sementara itu, Penasihat Kehormat Persatuan Penternak Ayam Negeri Selangor, Datuk Ishak Mat Arif, berkata dengan pengkalan harga kawalan bagi ayam itu, kebanyakan penternak mengalami penyusutan keuntungan atas dasar bertolak-ansur.

Katanya, ekoran peningkatan kos yang antaranya disumbangkan oleh kekurangan pekerja asing, ramai penternak terpaksa gulung tikar kerana tidak mampu beroperasi lagi.

PM: Terlalu banyak rantaian perniagaan antara punca harga barang naik

Perangi orang tengah

Oleh MAISARAH SHEIKH RAHIM
maisarah.rahim@mediamula.com.my

PUTRAJAYA: Terlalu banyak rantaian perniagaan dengan setiap satunya mengaut keuntungan berlebihan adalah antara punca berlaku peningkatan harga barang ketika ini, kata Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail

Sabri Yaakob.

Sehubungan itu, beliau mengarahkan Menteri Pertanian dan Industri Makanan, Datuk Seri Ronald Kiandee mencari jalan memerangi orang tengah bersama Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) untuk memastikan kenaikan harga

tidak disebabkan manipulasi peniaga.

Kata Perdana Menteri, tindakan sedemikian pernah menjadi inisiatif beliau sewaktu diberi tanggungjawab di Kementerian Pertanian dan Industri Makanan menerusi program 'Jihad Memerangi Orang Tengah'.

"Saya lihat tadi (semalam)

kenaikan harga juga berpunca kerana terlalu banyak rantaian untuk mengaut keuntungan. Sebagai contoh, harga ayam daripada penternak ke pasar ini, setiap rantaian ada kos hingga menyebabkan bila sampai ke sini harga dah pun jadi RM8.30.

"Kita pun tak boleh salahkan peniaga di pasar kerana rantaian

itu terlampau banyak sebab itu saya beritahu Ronald untuk lihat semula, perangi orang tengah yang pernah saya lakukan dahulu supaya kita boleh potong rantaian itu bagi kurangkan harga.

Bersambung di muka 2



ISMAIL Sabri Yaakob meninjau harga barang di MyFarm Outlet Kasih Putrajaya semalam bagi mengetahui punca harga barang meningkat. - UTUSAN/FAIZ ALIF ZUBIR

Perangi orang tengah

Dari muka 1

"Saya faham rakyat marah, memang betul. Saya tak salahkan rakyat kerana harga begitu tinggi tetapi kita akan lakukan sesuatu," kata beliau selepas melakukan tinjauan harga barang di MyFarm Outlet Kasih Putrajaya semalam.

Sementara itu, berhubung aduan kenaikan harga ais dan roti, Ismail Sabri berkata, harga ais tidak sepatutnya

meningkat kerana tarif air dan elektrik masih kekal, jadi tiada alasan bagi pengusaha ais menaikkan harga.

Bagi harga roti pula, Ismail Sabri mengakui kemungkinan berlaku kenaikan harga gandum yang diimport yang memberi kesan kepada peningkatan produk roti.

Bagaimanapun, beliau telah mengarahkan KPDNHEP untuk membuat kajian mendalam tentang peningkatan harga

berkenaan.

"Saya sudah beritahu KPDNHEP bahawa kita tak mahu dengar alasan. KPDNHEP mesti buat kajian dari segi kenapa kos itu meningkat.

"Sebagai contoh, berapa kos import, berapa harga di luar negara. Semua rantaian itu saya minta KPDNHEP buat kajian terperinci.

"Rakyat kena tahu dan kita juga kena telus tentang perkara ini," tambah beliau.



Ismail Sabri mengadakan tinjauan harga pelbagai jenis barang basah, termasuk ayam ketika melawat My Farm Outlet Kasih di Presint 9, Putrajaya, semalam. (Foto Alauddin Saad/BH)

KPDNHEP kerah 3,200 penguat kuasa pantau harga barang

Oleh Saiful Haizan Hasam dan Suzalina Halid
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Kementerian Perdagangan dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) akan menggerakkan 3,200 anggota penguat kuasa dan pegawai pemantau harganya di seluruh negara untuk memantau dan bertindak tegas terhadap mana-mana pihak yang memanipulasi harga bahan makanan.

Langkah itu diambil susulan arahan Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob supaya kementerian melakukan penguatkuasaan lebih tegas tanpa kompromi terhadap semua pihak yang memanipulasi harga bahan

makanan sehingga menyebabkan kenaikan harga barangan keperluan asas.

Ismail Sabri yang turun sendiri ke MyFarm Outlet Kasih Putrajaya, semalam, untuk meninjau kenaikan harga bahan makanan susulan rungutan orang ramai, mengakui kenaikan harga berlaku.

Perdana Menteri kemudian mengumumkan beberapa langkah segera yang akan diambil kerajaan untuk menstabilkan harga barangan keperluan asas.

Antaranya, beliau mengarahkan bekalan ayam import dan ikan sejuk beku yang disimpan sebagai stok di bawah program QFish dilambakkan dalam pasaran sebagai langkah untuk men-

stabilkan harga.

Untuk tujuan itu, Perdana Menteri berkata, Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI) akan mengimport 200 hingga 300 kontena ayam sejuk beku daripada negara sumber seperti China dan Thailand, seawal minggu depan.

Bagi bekalan ikan, stok ikan sejuk beku di bawah program QFish kendalian Persatuan Nelayan Kebangsaan (NEKMAT) akan dibenarkan memasuki pasaran, manakala eksport ikan dibentangkan buat sementara waktu bagi mengatasi isu bekalan dalam negara.

"Kita akan banjirkan pasaran dengan ayam daripada luar yang harganya lebih murah ber-

banding ayam tempatan supaya pengguna ada pilihan.

"Harga ikan juga semakin naik kerana musim tengkujuh sudah bermula dan kita akan melambakkan pasaran dengan stok ikan sejuk beku di bawah program QFish.

"Saya juga minta Menteri Pertanian dan Industri Makanan, Datuk Seri Ronald Kiandee kalau boleh hentikan eksport ikan ke luar negara (untuk sementara waktu) kerana yang penting sekarang adalah kebajikan rakyat yang dibebankan dengan kenaikan harga," katanya ketika ditemui wartawan selepas melakukan tinjauan itu.

Kementerian diminta pantau insentif bantu petani

Dari Muka 1

Perdana Menteri yang diiringi Ronald meluangkan masa kira-kira 40 minit untuk membuat tinjauan harga di MyFarm Outlet Kasih Putrajaya, yang menjadi inisiatif Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA).

Ismail Sabri mengukir pembekal mungkin berdepan masalah kerana ada perjanjian dengan pembeli, namun tindakan itu terpaksa diambil demi kebajikan rakyat.

"Ada masa kita terpaksa ambil tindakan demi kepentingan rakyat. Kalau nak jaga harga ikan untuk rakyat, kita terpaksa ambil (tindakan) yang kadang-kadang keras," tegas beliau.

Mengenai tinjauan semalam, Perdana Menteri mengakui ada kenaikan harga seperti ayam meningkat sehingga RM9.50 ke RM9.80 sekilogram yang sangat jarang berlaku walaupun pernah mencecah lebih RM10 sekilogram.

"Kebiasaannya harga ayam RM7 ke RM8 sekilogram... kenalkannya tinggi," katanya.

Mengulas kenaikan harga roti Ismail Sabri berkata, harga bahan utama pembuatannya iaitu gandum yang diimport mungkin memberi kesan kepada harganya.

Bagaimanapun beliau mengarahkan KPDNHEP supaya membuat kajian mengapa kos meningkat.

"Kita mahu tahu kos import berapa, harga dari luar negara berapa, sampai ke pelabuhan (harga jadi berapa), semua rantaian ini saya minta KPDNHEP buat kajian secara terperinci.

"Kita tak boleh kata kerana harga gandum naik maka kita naikkan harga (roti). Kita kena telus," katanya.

Mengenai kenaikan harga ais, Perdana Menteri berkata, ia tidak sepatutnya berlaku kerana bekalan air mentah adalah murah, manakala tarif elektrik juga tidak dinaikkan.

Beliau mengulas laporan mengenai syarikat bekalan ais akan menamatkan promosi untuk semua produk ais (ais kisar atau ais ketulan) bermula semalam, yang akan menyaksikan harga ais naik

50 sen sebungkus.

Antara alasan yang diberikan syarikat ialah kos penyelenggaraan lori semakin tinggi berikutan kenaikan harga tayar, alat ganti lori dan minyak diesel.

Beliau juga meminta MAFI dan KPDNHEP turun padang memastikan kenaikan harga bukan disebabkan manipulasi oleh peniaga dan pemborong.

Katanya, ini kerana tinjauan harga di MyFarm Outlet Kasih Putrajaya mendapati kenaikan harga berpunca daripada terlalu banyak rantaian dalam bekalan dan setiap peringkat rantaian, ada pihak meraih keuntungan.

"Sebagai contoh, ayam dari ladang harga sekian, pemborong dan pengangkutan ada kos, kilang ayam pun ada kos. Bila sampai di sini (pasar) harga sudah RM8.30 sekilogram, peniaga juga perlu keuntungan, tak boleh salahkan mereka kerana rantaian dalam bekalan banyak," katanya.

Berikutan itu, beliau juga meminta Ronald supaya melihat se-

mula model 'Jihad Memerangi Orang Tengah' yang pernah dilaksanakan sebelum ini supaya rantaian bekalan dapat 'dipotong' untuk mengurangkan harga.

Perdana Menteri turut meminta MAFI memantau insentif dikeluarkan kerajaan untuk membantu petani dengan peruntukan RM52 juta sebagai tambahan kepada insentif racun dan baja, disamping pinjaman mudah RM200 juta sebagai bantuan modal kepada penternak ayam.

"Jangan kita bagi insentif tetapi harga tak berubah. Sebelum ini ramai penternak ayam mengatakan mereka kekurangan modal kerana sudah setahun lebih tutup akibat pandemik COVID-19.

"Jadi kerajaan sudah meluluskan pinjaman mudah sebanyak RM200 juta tanpa faedah berserta moratorium selama enam bulan supaya tiada lagi alasan mereka kekurangan modal," katanya.

Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna, Datuk Seri Alexander Nanta

Linggi memberi jaminan mempunyai anggota mencukupi untuk melakukan operasi penguatkuasaan seperti diarahkan Perdana Menteri.

Beliau berkata, inisiatif lain dilaksanakan KPDNHEP dalam mengawal kenaikan harga barang ialah melancarkan Skim Harga Maksimum Musim Perayaan (SHMMP) lebih awal, berbanding sebelum ini.

"Biasanya kita tunggu sampai dua minggu (sebelum perayaan) untuk laksanakan SHMMP. Kali ini saya mengarahkan pengust kuasa melakukan kawalan harga lebih awal sehingga hujung tahun. Ini, bukan saja untuk mengawal harga sempena perayaan Krismas, namun sepanjang Disember ini," katanya.

Sementara itu, Gabungan Persatuan-Persatuan Pengguna Malaysia (FOMCA) dan NEKMAT menyifatkan tindakan Ismail Sabri mengarahkan bekalan ayam dan ikan sejuk beku dilambatkan dalam pasaran sebagai langkah tepat menstabilkan harga.

**'HARGA MEMANG
NAIK, BUKAN
SALAH PENIAGA' »6**

Rantaian bekalan jadi punca, Perdana
Menteri mahu kementerian bertindak



Kerajaan kekang kenaikan harga, bawa masuk ayam sejuk beku, henti eksport ikan

PM akui harga barang keperluan naik

Oleh EDDY HAMIDI

PUTRAJAYA – Perdana Menteri mengakui terdapat kenaikan harga barangan keperluan berikutan pelbagai kos yang perlu ditanggung di setiap peringkat rantaian bekalan sebelum sampai kepada pengguna.

Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob berkata, kenaikan harga barangan bukanlah berpunca daripada peniaga semata-mata memandangkan terdapat pelbagai faktor lain turut dilihat menyumbang kepada kenaikan harga tersebut.

"Kita akui terdapat kenaikan harga barang ketika ini dan saya faham rakyat sedang marah, saya tidak salahkan mereka (rakyat) dan ia juga bukan berpunca daripada peniaga, sebaliknya daripada rantaian bekalan itu sendiri.

"Ambil harga ayam sebagai contoh di mana penternak, kilang serta pemborong mempunyai kos tersendiri yang apabila sampai kepada peniaga, harga sudah sedia tinggi," katanya.

Beliau berkata demikian ketika ditemui selepas membuat lawatan dan pemeriksaan harga barangan dilirngi Menteri Pertanian dan Industri Makanan



ISMAIL SABRI (tiga dari kanan) ketika melawat MyFarm Outlet di Putrajaya semalam.

(MAFD), Datuk Seri Ronald Kian-dee di MyFarm Outlet Kasih Putrajaya di sini semalam.

Ismail Sabri berkata, antara usaha yang diambil kerajaan bagi mengekang kenaikan harga barangan antaranya membawa masuk bekalan ayam sejuk beku dari

luar negara serta menghentikan sementara eksport ikan.

"Sebagai permulaan, sebanyak 200 kontena ayam sejuk beku akan dibawa masuk bermula minggu hadapan dalam usaha untuk membanjiri pasaran dengan ayam luar yang lebih murah

daripada ayam tempatan.

"Kerajaan juga akan menghentikan sementara eksport ikan ke luar negara termasuk memenuhi pasaran dengan bekalan ikan sejuk beku Q'fish daripada Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM)," ujarnya.

Tambah beliau, MAFI dan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) juga akan mengkaji semua rantaian termasuk orang tengah yang dilihat turut menyumbang kepada kenaikan harga barangan yang dirasakan terlalu mendadak.

"Tindakan juga akan diambil kepada peniaga yang dikesan mengambil kesempatan dengan menaikkan harga sekaligus membebankan pengguna.

"KPDNHEP akan melakukan penguatkuasaan dengan lebih tegas dan jika ada sebarang manipulasi harga dikesan, tindakan tegas tanpa kompromi akan diambil. Saya tidak mahu ada kompromi dengan mereka yang menaikkan harga sesuka hati," tegas beliau.

Sementara itu, mengulas mengenai tindakan sebuah syarikat pengeluar ais yang menaikkan harga barangan itu, Ismail Sabri menegaskan tindakan itu tidak sepatutnya berlaku kerana tiada kenaikan tarif air dan elektrik, dibuat ketika ini.

"Kita beri air dengan harga yang murah. Tidak ada sebab untuk kilang ais mahu naikan harga," tegas beliau.

Putrajaya: Perdana Menteri Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob yang melakukan tinjauan harga di MyFarm Outlet Kasih Putrajaya semalam, merumuskan antara punca kenaikan harga barangan ialah akibat terlalu banyak rantaian bekalan.

Katanya, di setiap peringkat rantaian pula, pihak berkaitan akan meraih keuntungan.

"Ayam sebagai contoh, dari ladang harga sekian, pemborong dan pihak pengangkutan ada kos, kilang ayam pun ada kos.

"Bila sampai di sini harga sudah RM8.30 sekilogram, peniaga perlu ambil keuntungan, tak boleh salahkan mereka kerana rantaian bekalan banyak," katanya.

Katanya, beliau memberitahu Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani Datuk Seri Ronald Kiandee, supaya

PM: Harga barangan naik berikutan banyak rantaian



Pasar tani sepatutnya tidak berlaku banyak rantaian yang boleh dimanipulasi orang tengah kerana tujuannya dari ladang terus ke pasar tani dan ke meja makan"

Ismail Sabri

melihat semula model Jihad Memerangi Orang Tengah yang pernah dilaksanakan sebelum ini supaya rantaian bekalan dapat 'dipotong' untuk kurangkan harga.

Kata Ismail Sabri, harga

jualan di pasar tani perlu dipantau kerana ia diperkenalkan untuk mengurangkan pembabitan orang tengah, sekali gus menurunkan harga.

"Pasar tani sepatutnya tidak berlaku banyak rantaian yang boleh dimanipulasi orang tengah kerana tujuannya dari ladang terus ke pasar tani dan ke meja makan," katanya.

Pada masa sama, Ismail Sabri mengarahkan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) melakukan penguatkuasaan tegas tanpa kompromi terhadap pihak memanipulasi harga bahan mentah makanan.

Kata beliau, Kementerian

Pertanian dan Industri Makanan (Mafi) pula akan membantu dengan melambatkan bekalan dalam pasaran supaya harga bahan mentah dapat diturunkan.

"Saya minta KPDNHEP bertindak tegas, saya tidak mahu kompromi kepada mereka ambil kesempatan naik harga sesuka hati.

"Mafi boleh bantu melambatkan produk di pasaran, seperti kita tahu prinsip ekonomi penawaran berlebihan membolehkan harga diturunkan," katanya.

Beliau juga meminta Mafi dengan kerjasama KPDNHEP untuk memastikan kenaikan harga bukan disebabkan manipulasi oleh peniaga dan pemborong.

Ayam import stabilkan harga

200 kontena ayam akan dibawa masuk minggu depan

Oleh **TUAN BUQHAIRAH TUAN MUHAMAD ADNAN**

PUTRAJAYA

Kerajaan akan membawa masuk kira-kira 200 kontena ayam sejuk beku dari luar negara bagi memberi pilihan harga lebih murah berbanding ayam segar dari ladang.

Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob berkata, ayam tersebut dijangka berada di pasaran tempatan pada minggu hadapan.

"Kita bawa ayam dari luar bagi memberi pilihan kepada pengguna," kata beliau.

Menurutnya, peningkatan harga ayam di pasaran sehingga RM9.80 sekilogram adalah di luar kebiasaan.

"Walaupun pernah naik sehingga lebih RM10 sekilogram, namun jarang-jarang berlaku, kebiasaannya sekitar RM7 hingga RM8 sekilogram," katanya.

Perdana Menteri berkata demikian kepada pemberita selepas melakukan tinjauan harga barang bersama Menteri Pertanian dan Industri Makanan (MAFI), Datuk Seri Dr Ronald Kiandee di My Farm Outlet Kasih di Presint 9, dekat sini



Ismail Sabri meninjau harga ayam semasa melakukan tinjauan harga barang basah di MyFarm Outlet Kasih, Putrajaya pada Rabu.

pada Rabu.

Bagi mengatasi kenaikan harga ikan disebabkan musim tengkujuh pula, Ismail Sabri memberitahu, Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) dan Persatuan Nelayan Kebangsaan (Nekmat) akan melakukan lambakan ikan sejuk beku bagi memenuhi permintaan.

"Kita hentikan eksport ikan keluar negara kerana rakyat kini dibebani dengan harga tinggi," ujar beliau.

Ismail Sabri mengakui kenaikan harga barang di pasaran benar-benar berlaku dan ia bukan disebabkan oleh peniaga atau pemborong sebaliknya berpunca daripada pelbagai rantai perniagaan.

"Saya buat tinjauan di sini, dan memang benar diakui harga

naik," kata Perdana Menteri.

Ujar beliau, setiap rantaian mempunyai keuntungan dan apabila barangan sampai kepada pengguna, harganya menjadi tinggi.

Justeru katanya, MAFI dan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) telah diarahkan menangani masalah tersebut termasuk isu orang tengah.

"Rakyat marah dengan situasi ini dan kita kena lakukan sesuatu," jelasnya.

Tambah beliau, tindakan tegas perlu diambil KPDNHEP terhadap pihak yang memanipulasikan harga barangan.

"Saya minta KPDNHEP melakukan penguatkuasaan tegas kepada mereka yang mengambil kesempatan memanipulasi harga," katanya.

Tiada alasan naikkan harga ais - PM

PUTRAJAYA - Perdana Menteri, Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob menegur syarikat bekalan ais yang menaikkan harga sehingga 50 sen sebungkus.

Menurutnya, perkara itu tidak patut berlaku kerana tiada kenaikan tarif air dan elektrik.

"Kalau kilang ais hendak naikkan harga, ia tidak mempunyai alasan. Kita beri air dengan harga yang murah di negara ini. Tiada sebab (kenaikan harga ais)," katanya ketika ditemui pemberita selepas melakukan tinjauan harga barangan di My Farm Outlet Kasih, Presint 9, dekat sini pada Rabu.

Beliau berkata demikian bagi mengulas laporan mengenai syarikat berkenaan yang menamatkan promosi untuk produk ais iaitu ais kasar dan ketulan bermula 1 Disember.

Antara alasan yang diberi-

kan syarikat ialah kos penyelenggaraan lori semakin tinggi dengan kenaikan harga tayar, alat ganti lori dan minyak diesel.

Sementara itu, bagi kenaikan harga roti dan produk jenama Gardenia, Ismail berkata, satu kajian terperinci perlu dilakukan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) bagi mencari punca kenaikan harga.

"Gandum ini kita tidak tanam sendiri dan perlu diimport, jadi mungkin memberi kesan," katanya.

Gardenia Bakeries (KL) Sdn Bhd (Gardenia) sebelum ini dalam kenyataannya memaklumkan akan menyemak semula harga bagi produk keluarannya berkuatkuasa pada 1 Disember.

ESSENTIAL GOODS

PM: PRICE HIKE NOT TRADERS' FAULT

Govt to import frozen chicken, halt fish exports, says Ismail Sabri

PUTRAJAYA

THE increase in prices of essential goods is due to the accumulated costs at various levels of the supply chain before they reach traders.

Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob, who attributed the increase in prices of essential goods to the accumulated costs, said traders and wholesalers were not to be blamed.

"It is true that daily essentials are more expensive now. Traders and wholesalers are not responsible for this increase in prices. I see it as resulting from the supply chain.

"Take chicken, for example. Breeders, factories and wholesalers all have their own costs. The prices are already high by the time the goods reach traders," he said after conducting price checks on essential items at My-Farm Outlet Kasih here yesterday.

He called on the Agriculture and Food Industries Ministry to cooperate with the Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry to resolve the issue.

"At the same time, we need to seriously look into the involvement of middlemen."

Ismail Sabri said the government would import frozen chicken to enable the people to obtain chicken at a lower price.

"For a start, we will bring in 200 container loads," he said, adding that imported frozen chicken is expected to be available at local markets by next week.

Ismail Sabri said the price of local chicken had increased recently.

"The increase in price of chicken to RM9.80 per kg is unusual, although prices had exceeded RM10 per kg before. But this seldom happened because chicken prices normally ranged between RM7 and RM8 per kg," he said.

On the issue of fish supply, Ismail Sabri said the Agriculture and Food Industries Ministry would temporarily stop fish ex-

ports to ensure fish was easily available at reasonable prices at local markets.

"If possible, we will temporarily stop fish exports because it is important to meet the needs of our people. We do not want them to be burdened with price hikes, especially for wet goods."

He said this approach, taken to check price increases, had been implemented in 2013 when he was the agriculture and agrobased industry minister.

On the 50 sen increase for a packet of ice cubes, Ismail Sabri said this should not have happened as the government had not increase water and electricity tariffs.

"The price of ice should not have increased because the government maintains water and

electricity supply at a cheap rate without any increase," he said.

He said this situation was unlike the hike in price of bread, which was due to an increase in the price of flour.

"Our country does not grow wheat, we import flour. So this has an impact on the price of bread."

Following complaints from various quarters, Ismail Sabri urged the Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry to conduct a thorough study on production costs.

"We want information on costs at every level of the supply chain.

"The government does not want the people to be burdened with price hikes for essential goods due to production costs."

Bernama

Price hike not caused by traders

Cost builds up along various stages of supply chain, explains PM

PUTRAJAYA: Although the prices of essential goods have increased, this is not due to the indiscriminate pricing placed by traders, says Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob.

He attributed the price hikes to costs accumulated along various levels of the supply chain before the goods reach the traders.

"It's true that daily essentials are more expensive now. Traders and wholesalers are not responsible for the price increase. I see it as the result of the supply chain."

"Take chicken for example. Breeders, factories and wholesalers all have their own costs. The pricing is already high by the time the goods reach the traders," he said.

The Prime Minister, according to Bernama, was speaking to reporters after conducting price checks on essential items at the MyFarm Outlet Kasih here yesterday.

The Agriculture and Food Industries Ministry, he said, needed



Higher cost: Ismail Sabri conducting checks on prices of essential food items at a MyFarm Outlet Kasih Putrajaya. — Bernama

to cooperate with the Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry to resolve this issue.

"We (the government) also need to look seriously into the issue of

middlemen involvement," he said.

The government, said Ismail Sabri, would import frozen chicken to enable the people to obtain poultry at a lower price.

"For a start, we will bring in 200 containers," he said, adding that the imported frozen chickens are expected to be in local markets by next week at the latest.

"The increase in chicken prices to RM9.80 per kg is unusual although prices have exceeded RM10 per kg before. But this seldom happens because chicken prices normally range between RM7 and RM8 per kg," he said.

Ismail Sabri said MAFI would also temporarily stop fish exports to ensure that supply, at reasonable prices, is easily available.

"We do not want the people to be burdened, especially for wet goods," he added.

He also said ice manufacturers had no good reason to increase the price of their products.

On the 50 sen increase for a packet of ice, Ismail Sabri said this should not have happened as the government had not increased water and electricity tariffs.

"This situation was unlike that of the hike in bread prices, which was due to the rise in flour prices."

"Our country does not grow wheat; we import flour."

"So, this has an impact on bread price," he said.

Following complaints, Ismail Sabri wants the Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry to conduct a thorough study on the factor of production costs.

The people can have the opportunity to buy various consumer items below market price at several places throughout the country today.

The Malaysian Family sale will offer prices around 15% to 20% lower than market prices, said the Domestic and Consumer Affairs Ministry in a statement.

Among the items are standard processed chicken, eggs, fresh and frozen fish and vegetables. Ismail Sabri is slated to launch the programme at Pantai Dalam in Kuala Lumpur.



Brace for **high prices** to continue, consumers told

► Bad weather, shortage of labour and lower production cited for dearer greens and seafood

BY **ELLY FAZANIZA**
newsdesk@thesundaily.com

PETALING JAYA: Consumers will have to continue paying higher prices for food and other essentials for at least another two to three months.

Producers and suppliers have cited three factors that have contributed to the price increases, namely bad weather, shortage of labour and lower production. These factors, if not addressed quickly, will keep the prices of vegetables and seafood high for an indefinable period, according to suppliers.

Kuala Lumpur Vegetable Wholesalers Association president

Wong Keng Fatt told *theSun* the reduction in the number of migrant workers has badly affected yield and harvest.

"The farming sector depends heavily on imported labour and with the exit of many migrant workers due to the Covid-19 pandemic, production has dropped significantly," he said.

Wong said the prices of fertilisers and pesticides have also risen by 50% to 100% recently, adding to the production cost.

Furthermore, shipments from China, a major producer of vegetables, have not been consistent in the past two months, leading to even lower supplies. The Covid-19 pandemic is partly to blame for the supply shortage, Wong said.

He said the prices of vegetables are expected to remain high until February next year.

A check by the Consumers Association of Penang (CAP) has shown that the prices of most vegetables have risen lately.

For instance, *choy sum* (*sawi*) now costs RM9 per kg, up from RM3 while broccoli is sold at RM20 for a kg compared with RM8 previously.

Wong, whose association represents more than 200 wholesalers, said the government should address the many issues quickly to enable producers and suppliers to cater to the needs of their customers.

The prices of seafood have also risen, but it is mostly caused by bad weather. National Fishermen's Association (Nekmat) general manager Azrin Shah Ismail pointed out that the northeast monsoon has brought heavy rains and rough seas, making it risky to go out to fish.

"With huge waves pounding their boats, it has become dangerous for our fishermen," Azrin told *theSun*.

He expects the bad weather condition to continue until the Chinese New Year festival in February. As a result, there have been complaints that the prices of fish in some areas have risen by up to 20%.

He said many consumers have opted to buy frozen fish, which has been made available nationwide by Nekmat.

Azrin said the Agriculture and Food Industries Ministry had alerted Nekmat earlier to be ready for the supply shortage. "We now have 50 tonnes ready at any given time," he said.

He said the prices are quite affordable. "Customers can choose from seven varieties of fish. The price is only RM10 a kg," he said.

He also refuted claims that frozen fish is not as fresh as those that had just been landed.

CAP president Mohideen Abdul Kader urged the government to conduct an investigation to determine the reasons for the price increases.

Researchers at independent think-tank Emir Research, Dr Rafi Hussin and Jason Loh Seong Wei, described the situation as "price gouging".

They urged the Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry to enforce the Price Control and Anti-Profiteering Act 2011 to curb price increases.

"The government should also muster the help of cooperatives to deal with middlemen and wholesalers who exploit their bargaining power to short-change farmers and producers."

Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob attributed the price increases to a supply chain issue. "Take chicken as an example. Breeders, factories and wholesalers have their costs, so by the time the goods reach the traders, the prices are already high," he told reporters after conducting a check on prices of essential items at a MyFarm Outlet Kasih in Kuala Lumpur yesterday.



Vegetable wholesalers say a reduction in the number of migrant workers has badly affected yield and harvest. — **MASRY CHE ANI/THESUN**

Lambakkan bekalan ikan, ayam mampu stabil harga

Kuala Lumpur: Arahan Perdana Menteri untuk melambakkan bekalan ikan dan ayam ke dalam pasaran bagi menstabilkan harga menunjukkan pengalaman beliau dalam mengemudi pelbagai Kementerian sebelum ini.

Gabungan Persatuan-Persatuan Pengguna Malaysia (FOMCA) dan Persatuan Nelayan Kebangsaan (NEKMAT) yang menyambut baik inisiatif Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob itu yakin me-

kanisme itu berupaya menstabilkan harga bahan berkenaan pada masa ini.

Timbalan Presiden FOMCA, Mohd Yusof Abdul Rahman, berkata langkah itu memperlihatkan Ismail Sabri tahu mekanisme untuk menyelesaikan masalah seperti mengarahkan stok penimbal dikeluarkan untuk mengatasi isu kekurangan bekalan serta membolehkan pengguna memperolehnya pada harga stabil.

"Dengan melambakkan bekalan dalam pasaran, pengguna tidak akan menghadapi kekurangan, manipulasi harga selain kita melihat larangan tidak mengeluarkan eksport, langkah yang baik kerana ia turut dilakukan ketika negara luar menghadapi sendiri kekurangan bekalan," katanya kepada BH, semalam.

Menyambut baik arahan PM itu, beliau berkata, langkah berkenaan mampu membantu orang ramai mendapatkan bekalan pada bila-bila masa dengan harga yang berpatutan.

"Dalam keadaan musim tengkujuh ketika ini, ikan sukar diperolehi dan jika ada sudah pasti mahal. Jadi dengan adanya stok ikan sejuk beku, orang ramai tidak perlu bimbang membeli ikan pada harga yang mahal," katanya.

Mengenai kenaikan harga ais, Mohd Yusof berkata, Kementerian Perdagangan Dalam Negeri Dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) boleh meminta syarikat pengeluarannya mengemukakan bukti kenaikan kos, selain boleh meminta Suruhanjaya Persaingan menyalut jika wujud pakatan sektor tertentu menaikkan harga barang mereka.

Beliau turut menyambut baik Program Jualan Keluarga Malaysia mulai Sabtu ini di 222 kawasan Parlimen dengan kekerapan dua kali sebulan yang menawarkan barangan keperluan asas sehingga 20 peratus lebih

murah berbanding pasaran membantu mengurangkan beban rakyat.

Katanya, inisiatif KPDNHEP itu membolehkan orang ramai mendapatkan bekalan dengan harga berpatutan.

"Diharap harga barangan keperluan ditawarkan itu adalah harga sebelum kenaikan harga barangan ketika ini, supaya pengguna dapat menikmati harga yang lebih murah," katanya menyarankan lebih baik program itu diadakan setiap minggu bagi memastikan orang ramai sentiasa mendapatkan bekalan dengan harga lebih murah.

Sementara itu, Pengerusi NEKMAT, Abdul Hamid Bahari berkata, pihaknya yakin bekalan ikan segar beku (QFish) yang diusahakan ahlinya mampu memenuhi keperluan pasaran selain

memberi jaminan produk terbaik berkualiti tinggi.

"Kami ada bekalan beratus-ratus tan untuk dibawa masuk ke dalam pasaran.

"Meskipun ikan sejuk beku, kualitinya masih sama dengan segar jika dicairkan daripada ais, tidak dimampatkan dan kebanyakan hotel memang menggunakan produk QFish untuk restoran mereka.

"Lebih menjimatkan, ikan segar beku di bawah program Q'Fish, iaitu tilapia, keli, kembung, selar, pelaling, aya, cencaru dan selang dijual RM10 sekilogram, jauh lebih murah daripada ikan segar," katanya menambah, produk QFish bukan rendah kualiti tetapi memang diusahakan nelayan untuk menghadapi kekurangan di pasaran tanpa mengabaikan kualitinya.

Ibadat&Fadilat

Abu Mas'ud Ansari meriwayakan Rasulullah SAW bersabda: "Sesiapa yang membaca dua ayat terakhir daripada surah al-Baqarah pada waktu malam, maka kedua-dua ayat itu akan mencukupi untuknya." (HR Tirmiz)

KAWASAN	SUBUH	ZUHUR	ASAR	MAGHRIB	ISYAK
Kangar	6:01	1:10	4:31	7:03	8:17
Alor Setar	6:02	1:11	4:32	7:03	8:17
P. Pinang	6:01	1:10	4:32	7:04	8:18
Ipoh	5:57	1:08	4:30	7:03	8:18
Kuala Lumpur	5:53	1:06	4:28	7:03	8:17
Shah Alam	5:53	1:06	4:28	7:03	8:17
Johor Bahru	5:41	12:57	4:20	6:57	8:11
Kuantan	5:46	1:00	4:23	6:57	8:12
Seremban	5:49	1:04	4:27	7:02	8:16
Bandar Melaka	5:48	1:03	4:26	7:02	8:16
Kota Bharu	5:54	1:03	4:24	6:56	8:06
K. Terengganu	5:49	12:59	4:21	6:53	8:07
Kota Kinabalu	4:59	12:09	3:30	6:02	7:17
Kuching	5:16	12:32	3:55	6:31	7:46

Dengan melambakkan bekalan dalam pasaran, pengguna tidak akan menghadapi kekurangan, manipulasi harga selain kita melihat larangan tidak mengeluarkan eksport, langkah yang baik kerana ia turut dilakukan ketika negara luar menghadapi sendiri kekurangan bekalan



Mohd Yusof Abdul Rahman, Timbalan Presiden FOMCA

Tindakan proaktif kawal kenaikan harga barang

Rakyat terbeban,
Kuala Lumpur

Kenaikan harga barangan yang tidak terkawal ketika ini memerlukan satu mekanisme atau pelan tindakan jangka masa panjang supaya situasi sebegini tidak berulang.

Kedaaan semasa dengan kenaikan harga barang nyata membebankan rakyat khususnya golongan B40 yang sebelum ini terkesan dengan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP).

Sudah pasti segala kepekaran, idea daripada sarjana, profesor dan barisan ilmuwan yang ada di kementerian dan negara ini dapat digembleng dalam mencari solusi kepada isu kemasihatan itu.

Saya sendiri merasai kesan kenaikan harga ini sambil berkongsi keluhan pengguna lain apabila mendapati harga bahan mentah yang selalu dibeli di kedai yang kerap dikunjungi sudah melambung tinggi.

Dalam hal ini, Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) sepatutnya sudah boleh menjangkakan keadaan sebegini dan membuat persediaan awal. Apabila banyak sektor dibuka selepas PKP, pasti memberi impak khususnya dalam soal harga barangan.

Di pihak pengguna, kita memahami dan boleh menerima kenaikan harga munasabah dengan mengambil kira faktor gangguan bekalan kepada rantai bekalan dunia. Ini tentu sahaja akibat daripada banyak sektor ekonomi dibuka serentak lalu menyebabkan permintaan tinggi namun faktor ini tidak seharusnya menjadi punca kenaikan yang melampau hingga melebihi 70 peratus.

Kenyataan pengurusan tertinggi KPDNHEP juga



Penguatkuasaan secara berterusan mampu mengawal kenaikan harga barangan keperluan pengguna. (Foto hiasan)

tidak banyak membantu malah menimbulkan kekeliruan di pihak pengguna. Paling tidak, skrip 'bangau oh bangau' pasti berulang. Seperti biasa, penguatkuasaan melalui tindakan undang-undang perlu dilaksanakan lebih proaktif dan serius untuk mencari punca adakah dalangnya berpunca daripada pengeluar, orang tengah atau peniaga sendiri yang menaikkan harga sesuka hati.

Jika sebelum ini kerajaan boleh menurunkan harga RTK antigen daripada RM39.90 sewaktu mula dipasarkan kepada RM4.90 hari ini mengapa per-

kara sama tidak boleh dilakukan kepada lain-lain produk pengguna?

Siapa lagi yang kita harapkan kalau bukan kementerian yang diamanahkan dan pak menteri yang diberi tanggungjawab menjaga kepentingan rakyat di bawah ini?

Kami berharap isu kepentingan rakyat seperti ini perlulah ditangani dengan bijaksana dan kementerian perlu lebih peka supaya pengguna tidak terbeban. Perlu ada 'pendekatan' yang sewajarnya dan bukan sekadar 'berharap'.

STABILISING PRICES

Fomca, Nekmat welcome PM's call for release of food stock

KUALA LUMPUR: The Federation of Malaysian Consumers Association (Fomca) and National Fishermen's Association (Nekmat) welcome Prime Minister Datuk Seri Ismail Sabri Yaakob's order for the increase of food supplies in the market as an immediate measure to stabilise prices.

Fomca deputy president Mohd Yusof Abdul Rahman said the announcement demonstrated Ismail Sabri's experience leading different ministries in the past.

"It shows he knows the way to solve the problem, ordering the release of buffer stock to address the issue of supply shortage and to allow consumers to obtain them at stable prices.

"By doing so, consumers won't face supply shortages and price manipulation.

"We see a ban on exports as a good move as other countries do it too when they face supply shortages," he told *Berita Harian* yesterday.

Ismail Sabri ordered for stock of imported frozen chicken and fish under the Q'Fish programme to be added to the market to immediately stabilise prices.

The Agriculture and Food Industry Ministry will import 200 to 300 containers of frozen chicken as early as next week.

On the rising price of ice, Yusof said the Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry could ask companies producing food items to show evidence of cost increase.

"(The ministry) can ask the Malaysia Competition Commission to investigate if there is co-operation from sectors that raise the prices of their goods."

Nekmat chairman Abdul Hamid Bahari said Q'Fish's frozen fish supply produced by the association's members were enough to meet the market's needs, in addition to guaranteeing high-quality products.

He said Q'Fish had hundreds of tonnes of supplies for the market.

"Though it is frozen fish, the quality is similar to fresh ones. Most hotels are using Q'Fish products at their restaurants."

He said the frozen fish, comprising tilapia, catfish and kembung, would help consumers save money as they were sold at RM10 per kg, which was much cheaper than fresh fish.

He said Q'Fish's products were not low quality and were produced to counter supply shortages without compromising on quality.

KIT UJIAN PANTAS ANTIGEN COVID-19

Diwartakan sebagai barang kawalan

Kuala Lumpur

Kerajaan mewartakan Kit Ujian Pantas Antigen Covid-19 (Ujian Kendiri) sebagai barang kawalan berkuat kuasa semalam, bagi menjamin bekalan kit ujian itu mencukupi di pasaran.

Pengarah Bahagian Penguat Kuasa Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Azman Adam berkata bagi menjamin keberadaan dan bekalan sentiasa mencukupi di pasaran, kerajaan mengambil langkah proaktif dengan mewartakan kit ujian itu di bawah Perintah Kawalan Bekalan (Barang-Barang Kawalan) (No.6) 2021 pada 24 November lalu dikuatkuasakan semalam.

Menurutnya buat masa ini, bekalan kit ujian itu didapati mencukupi di pasaran dan sehingga kini tiada aduan berkenaan kekurangan bekalan diterima oleh KPDNHEP.

"KPDNHEP memberikan amaran kepada peniaga supaya terus mematuhi peruntukan undang-undang berkaitan Kit Ujian Pantas Antigen Covid-19 ini bagi mengelak tindakan tegas diambil oleh pihak Kementerian," katanya dalam satu kenyataan.

Menurut Azman, peniaga yang melakukan kesalahan berhubung perkara itu boleh dikenakan tindakan mengikut Seksyen 22(1) Akta Kawalan Bekalan 1961 yang membawa hukuman denda sehingga RM1 juta atau penjara tidak melebihi

dua tahun atau kedua-duanya bagi individu; manakala syarikat pula boleh didenda sehingga RM2 juta.

Beliau berkata, kit ujian itu boleh diperoleh di farmasi dan fasiliti kesihatan serta di premis berdaftar seperti pasar raya, kedai serbaneka dan stesen minyak.

Menurut Azman, pengguna yang mempunyai sebarang maklumat berhubung salah laku peniaga yang berkaitan boleh melaporkan kepada KPDNHEP untuk tindakan lanjut dengan menghantar maklumat ke WhatsApp 019-279 4317, portal e-aduan.kpdnhep, Call Centre 1-800-886-800, e-mel e-aduan@kpdnhep.gov.my, Ez ADU KPDNHEP dan Pusat Arahan Penguatkuasaan (ECC) 03-8882 6088/6245.



KIT ujian kendiri Covid-19 boleh diperoleh di farmasi dan fasiliti kesihatan serta di premis berdaftar seperti pasar raya, kedai serbaneka dan stesen minyak.



PENIAGA yang menyalahi undang-undang dalam penjualan kit ujian sendiri Covid-19 akan dikenakan tindakan tegas. – GAMBAR HIASAN

Kit ujian sendiri Covid-19 diwartakan sebagai barang kawalan

PUTRAJAYA – Kit Ujian Pantas Antigen Covid-19 (Ujian Kendiri) kini diwartakan sebagai barang kawalan di bawah Perintah Kawalan Bekalan (Barang-Barang Kawalan) (No.6) 2021 berkuat kuasa semalam.

Pengarah Bahagian Penguat Kuasa Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP), Azman Adam berkata, kit berkenaan diwartakan pada 24 November lalu dalam usaha menjamin bekalan sentiasa mencukupi di pasaran.

Menurutnya, buat masa ini kit ujian itu didapati mencukupi di pasaran dan sehingga

kini tiada aduan berkenaan kekurangan bekalan diterima pihak KPDNHEP.

"Kit ujian itu boleh diperolehi di farmasi dan fasiliti kesihatan, serta di premis-premis berdaftar seperti pasar raya, kedai serbaneka dan stesen minyak," katanya di sini semalam.

Katanya, peniaga wajib mematuhi peruntukan undang-undang berkaitan Kit Ujian Pantas Antigen Covid-19 bagi mengelakkan tindakan tegas diambil pihak berkuasa di bawah peruntukan Seksyen 22(1), Akta Kawalan Bekalan (AKB) 1961 dan boleh dikenakan penalti yang berat.

Antigen rapid test kit gazetted as controlled item

KUALA LUMPUR: The Covid-19 Antigen Rapid Test Kit (self test) was gazetted as a controlled item effective from yesterday, to ensure sufficient supply in the market.

Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry enforcement division director Azman Adam said to ensure its availability and sufficient supply in the market, the government took proactive measures by gazetting the test kit under the Control of Supplies (Controlled Goods) Order (No.6) 2021 on Nov 24, which came into force on Dec 1.

Azman said the supply of test kits is found to be sufficient in the market, adding that the ministry had not received complaints regarding lack of supply.

"We would like to remind traders to continue complying with the provisions of the law relating to the Covid-19 Antigen Rapid Test Kit to avoid stern action by the ministry," he said in a

statement yesterday.

Traders who commit offences in relation to the matter can be prosecuted under Section 22 (1) of the Control of Supplies Act 1961, which carries a penalty of up to RM1,000,000 or imprisonment not exceeding two years or both for individuals.

Companies can be fined up to RM2,000,000.

Azman said the test kits are available at pharmacies and health facilities.

"They can also be found at registered premises such as supermarkets, convenience stores and petrol stations", he added.

Consumers with information regarding errant traders can report to the ministry via WhatsApp at 019-279 4317, e-aduan.kpdnhep portal, call centre 1-800-886-800, email e-aduan@kpdnhep.gov.my, Ez ADU KPDNHEP, and enforcement command centre at 03-8882 6088/6245. - Bernama

Harga barangan basah terkawal

SHAH ALAM - Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) mengesahkan terdapat kenaikan harga barangan basah seperti dilaporkan media.

KPDNHEP dalam kenyataan pada Selasa memaklumkan pemantauan mendapati terdapat kenaikan harga memabatkan ayam, telur ayam, dan sayur-sayuran tetapi dalam kadar yang terkawal.

Menurut KPDNHEP, pihaknya sentiasa melaksanakan operasi penguatkuasaan untuk menangani masalah kenaikan harga menerusi Ops Pasar, Ops Menu dan Ops Catut.

"KPDNHEP telah memeriksa 72 lokasi tumpuan seperti pasar awam, pemborong, pembekal, peruncit peringkat pembekal, dan peruncit di seluruh negara melibatkan 199 jenis sayur-sayuran.

"Daripada 72 lokasi diperiksa sebanyak 140 Notis di bawah Seksyen 21, Akta Kawalan Harga dan Antipencatutan (AKHAP) 2011 dikeluarkan kepada peniaga berkaitan," kata kenyataan itu.

KPDNHEP berkata, pihaknya akan menetapkan harga siling sekiranya isu kenaikan harga barangan keperluan harian ini semakin meruncing.

KPDNHEP Pulau Pinang kumpul maklumat punca harga sayur meningkat

BAYAN BARU - Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Pulau Pinang sedang menyasiat untuk mengetahui punca kenaikan harga sayur di negeri ini.

Pengarahnya, Mohd Ridzuan Ab Ghapar berkata, siasatan tersebut bagi mengenal pasti sama ada kenaikan harga berpunca daripada pengeluar, pemborong, penjual atau orang tengah.

Beliau berkata, maklumat berhubung perkara itu akan dikumpulkan sebelum sebarang tindakan diambil.

"Kita sudah mengeluarkan notis kepada pembekal dan pemborong.

"Sekarang kita sedang menunggu maklumat daripada mereka untuk melihat punca kenaikan harga sayur ini.

"Boleh jadi ia berpunca daripada orang tengah, tetapi kita kena lihat kepada data untuk diteliti dan disemak," katanya selepas meninjau harga barang keperluan di Pasar Awam Bayan Baru di sini pada Rabu.

Beliau berkata, sehingga minggu lalu, terdapat harga sayuran meningkat sehingga 100 peratus seperti kacang buncis.

Beliau bagaimanapun berkata, kenaikan harga beberapa jenis sayuran dijangka hanya bersifat sementara, malah sentiasa di-

pantau KPDNHEP.

"Harga sayuran ini bukan statik. Ia sentiasa berubah disebabkan beberapa faktor, antaranya cuaca. Disebabkan itu, kita sentiasa memantau dari minggu ke minggu.

"Oleh demikian, kita menjalankan Ops Pasar (Sayur 2) ke atas rangkaian pengedaran sayur daripada pengimport, pemborong dan peruncit di Pulau Pinang," katanya.

Tambah Mohd Ridzuan, terdapat juga sayuran mengalami penurunan harga seperti tomato yang turun sebanyak 43 peratus, brokoli (27.7 peratus) dan limau kasturi (31.5 peratus).



Mohd Ridzuan (kiri) sedang meninjau harga sayur di sebuah pasar raya di Bayan Baru pada Rabu.

Pembekal beri alasan akibat faktor cuaca, peningkatan harga racun dan baja

Harga sayur naik hanya sementara

Oleh SAFINA RAMLI

GEORGE TOWN - Kenaikan harga beberapa jenis sayuran di negeri ini dijangka hanya bersifat sementara memandangkan ia dipengaruhi beberapa faktor seperti keadaan cuaca di Cameron Highlands serta peningkatan kos racun dan baja.

Pengarah Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Pulau Pinang, Mohd. Ridzuan Ab. Ghapar berkata, menerusi pemantauan pihaknya, terdapat harga sayuran yang meningkat sehingga 100 peratus pada minggu kelima November seperti kacang buncis.

Bagaimanapun, ujarnya, terdapat juga harga sayuran mengalami penurunan harga antaranya tomato (turun 43 peratus), brokoli (27.7 peratus) dan limau kasturi (31.5 peratus).

"Turun naik harga sayur-sayuran sentiasa berubah, alasan para pembekal pada musim hujan akan ada kenaikan harga pada harga sayur-sayuran serta ada kenaikan kos pada harga baja.



KERATAN Kosmo/ 24 November 2021.

"Jadi kita telah menjalankan Ops Pasar (Sayur 2) ke atas rangkaian pengedaran sayur daripada pengimport, pemborong dan peruncit di Pulau Pinang untuk mendapatkan maklumat punca kenaikan sayur di pasaran," katanya selepas meninjau harga barangan keperluan di Pasar Awam Bayan Baru di sini semalam.

Menurutnya, Seksyen Penguatkuasa KPDNHEP telah menjalankan sebanyak 100 pemeriksaan ke atas premis perniagaan dan mengeluarkan 20 Notis Pengesahan Maklumat Barangan (NPBM) dan 10 Notis Bertulis (NB) untuk mendapatkan harga sayuran bagi Ops Pasar.

"Peniaga perlu mengemukakan maklum balas NPBM dan NB



HARGA sayur-sayuran didakwa telah naik sehingga 100 peratus di seluruh negara. - GAMBAR HIASAN

dalam tempoh dua hingga lima hari daripada tarikh penerimaan notis yang terlibat," katanya.

Sementara itu, pihaknya juga telah menjalankan Ops Menu bermula 6 November sehingga

31 Disember ini bertujuan untuk menangani isu manipulasi harga dan penipuan alat timbangan oleh penguasa restoran atau kedai makan.

"Pemeriksaan berterusan bagi

Ops Menu telah menghasilkan dua kes dengan nilai kompaun RM500 daripada 372 pemeriksaan restoran dan kedai makan bagi pematuhan penandaan harga," katanya.

SOTONG GORENG RM100 *Siasatan selesai*

Georgetown: Siasatan ke atas hidangan sotong goreng yang dijual pada harga RM100 di restoran nasi kandar di Lebuh Campbell di sini, sudah selesai.

Pengarah Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Pulau Pinang Mohd Ridzuan Ab Ghapur berkata, keputusan itu kemudian dirujuk kepada KPDNHEP di Putrajaya bagi dipertimbangkan dan tindakan selanjutnya.

"Siasatan terhadap harga sotong goreng itu sudah selesai cuma menunggu pertimbangan pihak kementerian.

"Keputusan akan dirujuk dahulu ke (KPDNHEP) Putrajaya untuk tindakan selanjutnya," katanya selepas mengadakan pemeriksaan Op Pasar (sayur-sayuran) dan Op Menu di Pasar Awam Bayan Baru dan Pasaraya Sunshine Square, semalam.

Bagaimanapun Mohd Ridzuan enggan mengulas lanjut mengenai dakwaan pemilik restoran terbahit melanggar akta pencatutan berhubung harga sotong goreng berkenaan.

Terdahulu Harian Metro melaporkan dua sotong goreng dijual pada harga RM100 yang rular di media sosial dan mendapat pelbagai reaksi orang ramai.

Sementara itu Mohd Ridzuan berkata, pemilik restoran di Kepala Batas yang menjual kailan ikan masin berharga RM18 perlu mengemukakan maklum balas Notis Pengesahan Maklumat Barangan (NPMB) selewat-lewatnya semalam.

"Notis berkenaan dikeluarkan pada 28 November lalu dan kepada pemilik restoran perlu mengemukakan maklum balas selewat-lewatnya pada hari ini (semalam).

"Sekiranya gagal mengemukakan maklumat mengenai harga itu, satu lagi



Pemilik restoran perlu memastikan penandaan tanda harga pada menu makanan dan penggunaan alat timbang yang sah bagi membantu pelanggan mengetahui harga dan berat ketika membuat tempahan makanan"

Mohd Ridzuan

notis akan dikeluarkan kepada pemilik restoran terbahit," katanya lagi.

Dalam perkembangan Op Menu, Mohd Ridzuan berkata, daripada 372 restoran dan kedai makan yang diperiksa, sebanyak dua kes dengan nilai kompaun RM500 sudah dikeluarkan.

Katanya pemeriksaan itu dilakukan bagi pematuhan penandaan harga dan tempoh sah penentusahan alat timbang dan sukat.

"Pemilik restoran dan kedai makan perlu memastikan penandaan tanda harga pada menu makanan dan penggunaan alat timbang yang sah tempoh penentusahan bagi membantu pelanggan mengetahui harga dan berat ketika membuat tempahan makanan," katanya lagi.



NORINI menunjukkan tanda harga bagi cili yang dijual di gerainya di Pasar Tasek Raja, Pasir Mas, semalam.

Oleh Syaherah Mustafam@hmetro.com.my

Pasir Mas

Kebanyakan peniaga di Pasar Tasek Raja, di sini, terpaksa mengurangkan kuantiti jualan sayur susulan harga borong yang mahal sehingga tiga kali ganda sejak seminggu lalu.

Tinjauan di pasar berkenaan mendapati tiada lagi susunan lambakan sayur kerana peniaga mengakui mereka tidak mampu untuk membeli dengan pemborong, malah ada antara jenis sayur-sayuran yang langsung tidak dijual kerana terlalu mahal.

Peniaga, Mohd Afandi Hashim, 52, mengakui terpaksa mengambil keputusan untuk tidak menjual beberapa jenis sayur berikutan kenaikan harga yang sangat tinggi seperti kubis bunga yang dijual pada harga RM18 sekilogram berbanding hanya RM8 sebelum ini.

"Jadi, tidak banyak pilihan yang ada di kedai buat masa sekarang, hanya sayur biasa yang masih mampu dibeli orang ramai dijual. Malah, kami perlu menerangkan hampir kepada setiap pelanggan jika ada yang me-

Tiada lagi lambakan susunan sayur

Peniaga pasar terpaksa kurangkan kuantiti jualan sebab harga borong mahal

rungut akan kenaikan harga.

"Selain kubis bunga, cili juga terpaksa dijual sekitar RM13 sekilogram, manakala kubis biasa yang dahulunya dijual RM30 untuk 10 kilogram, kini meningkat kepada RM60. Tiada apa dapat kami lakukan kerana harga borong di Pusat Transformasi Luar Bandar (RTC) Tunjong, Kota Bharu juga mengalami kenaikan.

"Kami sendiri yang berniaga mengalami masalah dengan pemborong apabila berlaku kenaikan harga mendadak sebegini, apatah lagi pembeli yang ada daripada mereka golongan kurang berkemampuan," katanya ketika ditemui.

Bagi Norini Ramli, 52, kenaikan harga kali ini adalah yang paling tinggi selama dia menjadi peniaga sayur sejak 13 tahun lalu dan berharap supaya keadaan segera pulih kerana risau kehilangan pelanggan.

Menurutnya, pelanggan tetap terutama dalam kalangan pengusaha kedai makan antara yang terkesan dengan keadaan itu, namun tidak ada pilihan, terpaksa membeli sayur walaupun pada harga tinggi.

Sementara itu, Ketua Pegawai Penguatkuasa Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Kelantan, Azanizam Affendi

Juri berkata, pihaknya membuat pemantauan berkala di pasar awam dan pasar raya untuk mengenal pasti isu kenaikan harga sayuran sejak kebelakangan ini.

"Notis kenaikan juga dikeluarkan kepada peruncit dan pembekal ke atas beberapa item yang dikenal pasti ada kenaikan harga bagi mendapatkan penjelasan.

"Bagi meredakan isu ini, KPDNHEP Kelantan turut merancang program Jualan Keluarga Malaysia pada 4 Disember di Lubok Jomg, Pasir Mas, yang mana harga barangan akan dijual lebih murah berbanding hari biasa bagi menangani kos sara hidup," katanya.

Pelanggan roti canai RM4 sekeping diminta buat aduan

Alor Setar: Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Kedah meminta pelanggan roti canai RM4 sekeping yang didakwa di Langkawi tampil membuat aduan secara rasmi berserta resit untuk memudahkan siasatan dilakukan.

Pengarahnya, Rae Morn Verak berkata, pihaknya sudah menghantar pegawai KPDNHEP Langkawi untuk membuat pemeriksaan, namun hasil siasatan men-

dapati tiada premis yang menjual roti canai dengan harga RM4 sekeping seperti yang ditularkan itu.

"Kami sudah menghubungi Persatuan Pengguna Kedah (Cape) untuk mendapatkan maklumat lanjut berkaitan isu yang dibangkitkan mereka.

"Kami juga sudah menggerakkan 172 pegawai penguat kuasa di negeri ini untuk melakukan pemeriksaan ke atas harga makanan dan barangan di negeri ini,"

katanya ketika melakukan pemeriksaan Op Menu di Jalan Teluk Wanjah, semalam.

Hadir sama, Ketua Pegawai Penguat Kuasa KPDNHEP Kedah, Mohd Shahrar Mohd Arshad.

Selain itu, Rae Morn turut menasihatkan peniaga makanan supaya tidak mengenakan harga yang tinggi dan mengambil keuntungan secara tidak munasabah bagi mengelak pengguna terbeban.

Senarai Harga Barang Keperluan	
• Ayam	RM7.99
• Daging Lembu Tempatan	RM35
• Daging Lembu Import	RM20.50
• Telur Gred A	RM12.30
• Ikan Kembung	RM7.99
• Minyak Masak	RM6.40
• Gula Pasir	RM2.85
• Bawang Besar Holland	RM2.99
• Bawang Putih	RM5.50
• Cili Merah	RM9.90
• Kubis Bulat Tempatan	RM4.99
• Tepung Gandum	RM2.20

*Harga (RM/kg) Sumber: KPNHEP



New fuel prices
Dec 2 - Dec 8

RON95	RM2.05 (unchanged)
RON97	RM3.02 (-3 sen)
DIESEL	RM2.15 (unchanged)

The image shows a sign for new fuel prices from Dec 2 to Dec 8. It lists three fuel types: RON95, RON97, and DIESEL. RON95 is unchanged at RM2.05. RON97 has decreased by 3 sen to RM3.02. DIESEL is unchanged at RM2.15. The sign has a red fuel nozzle icon and horizontal lines separating the entries.